
Protokół 
XXV Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 21 grudnia 2020 r. 
 

Posiedzenie, rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 
Maciejewski, który przywitał radnych i pracowników gminy obecnych w sali oraz online.  
  
W sesji udział wzięli radni: 
Batycka Regina 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa  
Maciejewski Marek 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan  
Stachowiak Grzegorz 
Strzelczyk Janina 
Świątczak Krzysztof 
Wilczyk Maria  
Wysz Dorota 
Żołądek Jakub 
 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  
Mirosława Radzimska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie 
Magdalena Sołtysiak – Kierownik Referatu Oświaty 
Anna Woźniak-Tyczka – Radca prawny 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych uchwał 
wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy i zarządził 
głosowanie obecności. Pan Przewodniczący stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu 
na quorum 

 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
za 2020r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok. 



7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2021-2025 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2021 r. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na I półrocze 

2021r.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Gminy na I 

półrocze 2021r. 
13. Zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 24 kwietnia 2019r. 

w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania zarządzania niektórymi 
odcinkami dróg powiatowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020r. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2020-2040.  
16. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
17. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
18. Zapytania i wolne wnioski. 
19. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia  

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia  

Przewodniczący obrad poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do 
protokołu i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi?  
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu 
z XXIV Sesji: 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXIV Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia  

Pani Mirosława Radzimska – Kierownik OPS przedstawiła Sprawozdanie z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2020r. 
Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych we współpracy z Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej, Gminnym Ośrodkiem Kultury i Sportu, Zespołami Szkół i innymi 



interesariuszami jak Sąd Rejonowy w Środzie Wlkp., Komisariat Policji w Swarzędzu, 
Ogniwo Prewencji w Kleszczewie, Poradnie Uzależnień w Poznaniu, Szpital Psychiatryczny 
w Kościanie i Gnieźnie realizowali obydwa programy. 
Plan finansowy na te dwa programy zakłada kwotę 215.228 zł, a wydatki według stanu na 
dzień 31 października 2020r. wynoszą 112.855,66zł. 

W zadaniu zatytułowanym „ zwiększanie dostępności terapeutycznej i rehabilitacyjnej 
dla osób uzależnionych od alkoholu i narkomanii” Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych obradowała sześć razy, w miesiącach: styczeń, luty, czerwiec, 
lipiec, wrzesień i grudzień. Jej zasadniczym tematem była Akcja Zima, Akcja Lato. 
Przeprowadzono rozmowę motywującą do leczenia z trzema osobami. GKRPA skierowała 2 
osoby nadmiernie spożywające alkohol na badanie biegłych sądowych w zakresie 
uzależnienia od alkoholu, 2 akta osób nadużywających alkohol przekazano do Sądu 
Rejonowego w Środzie Wlkp. celem poddania się leczeniu, gdyż w tych przypadkach osoby 
powodowały rozkład pożycia rodzinnego.  
Odbyło się szkolenie dla członków GKRPA i pracowników socjalnych OPS w kwietniu 2020 
r. pt. „ Nowe środki psychoaktywne – diagnoza, profilaktyka, pomoc”. 
W Punkcie Konsultacyjnym przyjmował psycholog i specjalista polityki społecznej. 
Zajmowano się 12 osobami (niektórzy uczęszczali systematycznie co miesiąc).  

GKRPA finansowała prowadzenie przez Ośrodek Pomocy Społecznej dwóch 
systematycznie działających świetlic środowiskowych w Kleszczewie i w Tulcach, w 
godzinach popołudniowych. W wakacje nie działały dodatkowe świetlice w Nagradowicach, 
Komornikach, Gowarzewie z powodu COVID. W Kleszczewie uczęszcza 11 dzieci, a w 
Tulcach 3 dzieci. Na razie z powodu COVID świetlice nie funkcjonują. Nie odbył się w maju 
„Piknik na kwiecistej łące” z powodu COVID, a także dzieci nie pojechały do teatru 
Muzycznego w Poznaniu. 
Świetlice środowiskowe to placówki opiekuńczo - wychowawcze wsparcia dziennego 
wspierające rodziców w wychowywaniu młodych mieszkańców Gminy Kleszczewo. 

Zadanie „prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w 
zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii, w szczególności dla dzieci i 
młodzieży” obejmowało: 

a) Zorganizowanie przez GOKiS ferii zimowych dla dzieci i młodzieży. 
b) Zorganizowanie przez GOKiS Akcji Lato. 
c) Dofinansowanie półkolonii w Krynicy Morskiej organizowanej przez Stowarzyszenie 

Rozwoju Oświaty oraz Upowszechniania Kultury na Wsi w Ziminie 
d) Wybór firmy PROGRES z Krakowa na przeprowadzenie warsztatów dotyczących 

dopalaczy w klasach V-VIII szkół na terenie gminy Kleszczewo, które nie zostały 
zrealizowane z powodu COVID (termin realizacji do marca 2021). 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wydała 4 postanowienia na 
sprzedaż napojów alkoholowych. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/191/2020 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok przedstawiła Pani 
Radzimska.  



Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021 
jest kontynuacją zadań realizowanych przez Gminę w poprzednich latach. Zgodnie ze 
wskazaniami zawartymi w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi, profilaktyka w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi wykonywana jest 
przez odpowiednie kształtowanie polityki społecznej w zakresie zdrowia rozumianego w 
wielu aspektach, zarówno biologicznym jak i społecznym, psychicznym oraz ekonomicznym. 

Program zawiera sześć zadań ustawowych: 
1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu. 
2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie. 
3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych  w szczególności dla dzieci i młodzieży. 
4. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych poprzez. 
5. Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 

131 i 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz 
występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego. 

6. Wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów 
integracji społecznej 

Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia Komisji. 
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/191/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/192/2020 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2021-2025 przedstawiła Pani Radzimska. Pani 
Kierownik powiedziała, że Gminny Program zawiera pięć zadań ustawowych, a w nich ujęte 
są szczegółowe zadania dotyczące Gminy Kleszczewo. 
Celem głównym Programu jest promocja zdrowego stylu życia bez narkotyków. 
Zadania ustawowe ujęte w Programie to: 

1. Zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem. 

2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 
psychospołecznej i prawnej. 

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej 
w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i 
młodzieży, w tym prowadzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, a także 



działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach 
opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych. 

4. Wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, 
służących rozwiązywaniu problemów narkomanii. 

5. Pomoc społeczna osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych dotkniętych 
ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze środowiskiem lokalnym tych 
osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu socjalnego. 

Uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzenia Komisji Rady Gminy.  
 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/192/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/193/2020 w sprawie przyjęcia Programu współpracy 
Gminy Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2021 r 
przedstawiła Pani Magdalena Sołtysiak. Uchwała była szczegółowo omawiana podczas 
posiedzenia Komisji. Pani Sołtysiak powiedziała, że priorytetowe obszary współpracy, które 
mogą być zlecane do realizacji organizacjom i innym podmiotom ujęte w Uchwale to: 

1) w sferze działalności na rzecz osób niepełnosprawnych – organizacja czasu wolnego 
2) w sferze działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym – aktywizacja społeczna 

seniorów 
3) w sferze działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynku dzieci i 

młodzieży. 
Program realizowany będzie w okresie do 1 stycznia 2021 roku do 31 grudnia 2021 roku. 
Wysokość środków przeznaczonych na realizację zadań programu wynosi 19.000,00 zł. 
W okresie od 20 listopada do 4 grudnia 2020 r. odbyły się konsultacje społeczne projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Kleszczewo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2021 r.”. 
W wyniku przebiegu konsultacji, w wyznaczonym terminie nie wpłynęły opinie do projektu 
uchwały.  
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosował 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/193/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 9 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020r. przedstawił 

Przewodniczący Komisji Pan Jędrzej Janiak. 
W 2020 roku Komisja Rewizyjna odbyła 12 posiedzeń, podczas których zajęła się 

następującymi sprawami: 
1. 23 stycznia 2020 r. - Kontrola inwestycji i remontów trwających oraz zakończonych w 

2019r. 
2. 27 lutego 2020 r. - Kontrola zamówień publicznych do kwoty 30.000 euro za 2019 r. 
3. 30 kwietnia 2020 r. - Kontrola finansowa GOKiS za 2019r. z uwzględnieniem 

organizowanych imprez. 
4. 07 maja 2020 r. - Kontrola wykonania budżetu za 2019 r. 
5. 14 maja 2020 r. - Kontrola wykonania budżetu i sprawozdań finansowych za 2019 r. 
6. 21 maja 2020 r. - Kontrola wykonania budżetu za 2019 r. 
7. 28 maja 2020 r. - Kontrola wydatków na OSP. Fundusze sołeckie 
8. 18 czerwca 2020 r. - Kontrola wpływów podatkowych do budżetu Gminy za 2019 r. - 

umorzenia i zwolnienia. Wydatki na promocję Gminy 
9. 16 lipca 2020 r. - Kontrola wykonania budżetu ZS w Kleszczewie i ZS w Tulcach za 

2019 r. z wyszczególnieniem budżetu przedszkoli przyszkolnych. 
10. 08 września 2020 r. - Kontrola utrzymania czystości w Gminie ze szczególnym 

uwzględnieniem gospodarki odpadami – odpady niebezpieczne, rolne, przemysłowe. 
Ochrona środowiska na terenie Gminy. 

11. 08 grudnia 2020 r. - Kontrola finansowa OPS za 2019 r. z uwzględnieniem kosztów 
organizowanych imprez  

12. 09 grudnia 2020 r. - Kontrola wykonania uchwał Rady Gminy Kleszczewo za II 
półrocze 2019 r. i I półrocze 2020 r. Przygotowanie sprawozdania za 2020 r. i planu 
pracy na 2021 rok. 
W trakcie posiedzeń dokonano analizy i kontroli dokumentów poszczególnych 

tematów kontroli. Komisja nie dostrzegła nieprawidłowości, a wątpliwości i niejasności były 
wyjaśniane w trakcie posiedzeń. Z każdego posiedzenia sporządzono Protokół, w którym 
zawarto uwagi i wnioski pokontrolne. 

Radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/194/2020 w sprawiezatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2021r. przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Janiak. Plan 
pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosował 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/194/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 



 

Ad. 11 porządku posiedzenia  
Projekt Uchwały Nr XXIV/195/2020 w sprawieuchwalenia planu pracy Rady Gminy 

na I półrocze 2021r. przedstawił Przewodniczący Rady Pan Marek Maciejewski. Projekt 
planu pracy Rady Gminy został opracowany w oparciu o plany pracy komisji Rady Gminy. 
Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosował 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/195/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/196/2020 w sprawie zatwierdzenia planów planu pracy 
komisji Rady Gminy na I półrocze 2021r. przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Plany 
pracy komisji Rady Gminy stanowią załącznik do protokołu. 
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosował 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/196/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/197/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 
Rady Gminy Kleszczewo z dnia 24 kwietnia 2019r. w sprawie przejęcia od Powiatu 
Poznańskiego zadania zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych przedstawiła 
Pani Sekretarz. Projekt dotyczy przedłużenia terminu przejęcia zadania dotyczącego 
opracowania projektu przebudowy skrzyżowania dróg powiatowych nr 2429P i 2440P w 
Tulcach w rejonie wjazdu na teren Sanktuarium oraz wokół pętli autobusowej i przystanku. 
Rada Gminy Kleszczewo Uchwałą Nr VII/53/2019 z dnia  24 kwietnia 2019r.określiła termin 
wykonania zadania na dzień 31 grudnia 2020r. Wobec wydłużenia terminu realizacji projektu 
zachodzi konieczność podjęcia uchwały, w której przejęcie zadania następuje do dnia 31 
grudnia 2021r. Taką samą uchwałę podejmuje także Powiat Poznański. 
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 



Przeciw przyjęciu uchwały głosował 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/197/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/198/2020 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2020r. przedstawiła Pani Skarbnik.  
Zmieniono plan dochodówmając na uwadze:  
Dz.010 Rolnictwo i łowiectwo 
- rozdział 01095 wprowadzenie nagrody finansowej dla Sołectwa Śródka otrzymanej w 
konkursie: „Aktywna Wieś Wielkopolska” 
Dz.600 Transport i łączność 
- rozdział 60004 zwiększenie wpływów z tytułu dzierżawy nowych autobusów oraz audytu 
rekompensaty za 2019 rok w zakresie lokalnego transportu zbiorowego z Zarządem 
Transportu Miejskiego w Poznaniu oraz zmniejszenie dotacji z Gminy Kostrzyn - na linię 
komunikacyjną 489 Trzek-Siekierki.  
 Wprowadzenie pomocy finansowej w kwocie 50.220,00 zł otrzymanej w formie 
dotacji celowej z Powiatu Poznańskiego na transport linii 489 i kwoty 8.902,45 zł z Powiatu 
Średzkiego na obsługę komunikacji autobusowej na terenie Gminy Kleszczewo. 
 Zwiększono plan o kwotę 5.791.888,01 zł z tytułu otrzymanej refundacji na projekt 
pn. „Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą oraz 
inwestycje w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Kleszczewo”.  
- rozdział 60016 zmniejszenie planu do kwoty dofinansowania budowy ulicy Mi ętowej w 
Gowarzewie z Funduszu Dróg Samorządowych 
Dz.700 Gospodarka mieszkaniowa 
-rozdział 70005 zmniejszenie wpływu z tytułu sprzedaży udziału w gruncie oraz budynku w 
nowej siedzibie dla Policji w związku z podpisaniem aktu notarialnego w 2021 roku 
Dz. 750 Administracja publiczna 
-rozdział 75056 Na podstawie informacji GUS - pismo POZWO.5742.1.2020.3 z 
12.11.2020r. zwiększono plan dochodów na wydatki rzeczowe w związku z trwającymi 
pracami przygotowawczymi do Narodowego Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkań w 
2021 (NSP 2021) 
Dz.758 Różne rozliczenia  
- rozdział 75801 zwiększenie subwencji ogólnej, w tym 67.500,00 zł dla nauczycieli na 
zakup sprzętu do nauki zdalnej  
- rozdział 75816 otrzymanie dofinansowania w kwocie 7.103.427,00 zł z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych w tym 5 milionów złotych na budowę kanalizacji sanitarnej 
w miejscowości Komorniki 
Dz. 801 
-rozdział 80195 wprowadzono środki z tytułu dotacji z budżetu UE na realizację projektu 
„Liga e-Szkoła” 
Dz.855 Rodzina 
- rozdział 85501 zwiększenie dotacji celowej na zadanie związane z wypłatą świadczeń 
wychowawczych w ramach Programu „Rodzina 500+” 



- rozdział 85504 otrzymanie środków z Funduszu Pracy na realizację „Programu Asystent 
Rodziny na rok 2020”  
 
Zmieniono plan wydatków mając na uwadze : 
Dz.010 Rolnictwo i łowiectwo 
- rozdział 01010 przeniesienia wydatków w związku dokończeniem realizacji zadań w 2021 
roku  
Dz.600 Transport i łączność  
-rozdział 60004 zmiany wynikają z dodatkowych prac przy Budowy zintegrowanego węzła 
przesiadkowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą. 
- rozdział 60014 przeniesienie realizacji zadania pn. Projekt Ronda i chodników w Tulcach 
przy Sanktuarium na 2021 rok 
- rozdział 60016 przeniesienie realizacji zadania pn. Budowa drogi wraz z chodnikami oraz 
zjazdami - ul. Miętowa w miejscowości Gowarzewo oraz budowy przystanków 
autobusowych na terenie gminy na 2021 rok 
Wprowadza się zmianę finansowania zadania: pn. Budowa drogi wraz z chodnikami, 
zjazdami oraz kanalizacją deszczową- ul. Waniliowa w miejscowości Gowarzewo 2019-2020 
w tym w dofinansowanie z FDS - 487.124 zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych - 
518.880 zł 
Dz.750 Administracja publiczna 
- rozdział 75056 Zwiększa się plan wydatków zgodnie z wprowadzoną dotacją z GUS 
Dz.801 Oświata i wychowanie  
-rozdział 80101 wprowadzenie dotacji celowej zgodnie z § 10d ust 3 Rozporządzenia 
Ministra Edukacji Narodowej z dnia 20 marca na zakup sprzętu do nauki zdalnej dla 
nauczycieli dla jednostek spoza sektora finansów publicznych oraz środków dla Zespołu 
Szkół w Kleszczewie i w Tulcach, 
 wprowadzono środki na nowe zadanie inwestycyjne pn. Przebudowa zjazdu z 
parkingu szkolnego wraz z odwodnieniem przy ZS w Kleszczewie 
-rozdział 80104 zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w związku z przesunięciem 
realizacji części zadania Budowa Przedszkola Samorządowego w Kleszczewie; 
-rozdział 80104 i 80150 zmiana wysokości dotacji dla jednostek spoza sektora finansów 
publicznych 
Dz. 851 Ochrona Zdrowia zwiększa się plan wydatków w związku ze zwiększeniem 
dochodów z tytułu wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 
zmniejsza z powodu braku wpłat na Akcję Lato. 
Dz.855 Rodzina 
- rozdział 85501 zwiększenie wydatków na wypłatę świadczeń w ramach Programu „Rodzina 
500+” 
- rozdział 85504 zwiększenie wydatków  w związku otrzymaniem środków z Funduszu Pracy 
na realizację „Programu Asystent Rodziny na rok 2020” 
Dz.921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  
-rozdział 92114 zmiany wydatków z uwagi na zmniejszenie dotacji podmiotowej dla 
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 
 



Pozostałe zmiany pozwolą na prawidłową realizację planowanych wydatków. 
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosował 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/198/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia  

Projekt Uchwały Nr XXIV/199/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2020-2040 przedstawiła Pani Skarbnik. 
Zgodnie ze zmianami w budżecie w 2020 roku, dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Kleszczewo. 
Dodano następujące przedsięwzięcia: 
 1) Budowa drogi wraz z chodnikami oraz zjazdami - ul. Miętowa w miejscowości 
Gowarzewo w ramach dofinansowania z FDS; 
 2) Dokapitalizowanie ZK Sp. z o.o. na zadanie pn. „Budowa kanalizacji - ul. Miętowej 
w miejscowości Gowarzewo”; 
 3) Dokapitalizowanie ZK Sp. z o.o. na zadanie pn. „Budowa przepompowni  
w Komornikach”; 
 4) Projekt Ronda i chodników w Tulcach przy Sanktuarium. 
 
Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 
 1) Budowa pętli autobusowej do skrzyżowania z ul. Topolową oraz Lipową  
w miejscowości Szewce; 
 2) Budowa przedszkola samorządowego w Kleszczewie (dokumentacja); 
 3) Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą 
oraz inwestycje w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Kleszczewo; 
 4) Dokapitalizowanie ZK Sp. z o.o. na zadanie pn. "Budowa kanalizacji -  
ul. Waniliowa w miejscowości Gowarzewo"; 
 5) Sporządzenie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo (umowa 15,16,17,18,44 z 2018r. oraz  23/2016); 
 6) Sporządzenie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo (umowa 2151/19/2019 2121/34/2019 26A/2020); 
 7) Włączenie społeczne mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez rewitalizację 
miejscowości Komorniki oraz Nagradowice; 
 8) Budowa drogi wraz z chodnikami, zjazdami oraz kanalizacją deszczową -  
ul. Waniliowa w miejscowości Gowarzewo w ramach dofinansowania z FDS i z RFIL   
 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 



Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosował 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIV/199/2020 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia  
 Radny Jan Rajchelt poinformował, że podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady 
Gminy radni zapoznali się szczegółowo z uchwałami podejmowanymi podczas aktualnej 
Sesji. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia  

Wg informacji Policji z dnia 21.12.2020r., kontrolą w związku z obowiązkiem 
kwarantanny poddane są na terenie gminy 72 osoby, w tym z pozytywnym wynikiem 
COVID-19 jest 36 osób (30 listopada były 52).  
Sytuacja w gminnych jednostkach: 
W URZĘDZIE GMINYklienci uzgadniają termin wizyty i są obsługiwani w wydzielonej 
strefie. W uzasadnionych przypadkach praca jest wykonywana w trybie zdalnym. Pomimo 
stosowanych zabezpieczeń w Urzędzie zakażonych było dotąd 6 osób.  
GMINNY OŚRODEK KULTURY I SPORTU– dotąd nie stwierdzono przypadku zakażenia:   
- zawieszona jest organizacja stacjonarnych wydarzeń kulturalnych, działalność sekcji 
artystycznych i sportowych, 
- możliwość wypożyczania książek - bez wstępu do pomieszczeń biblioteki, zwrot i 
wydawanie książek  w wejściu, 
- udostępniania obiektów sportowych  wyłącznie na potrzeby zorganizowanego cyklu 
szkoleniowego - współzawodnictwa sportowego (sekcje GOKiS, klub Clescevia, szkółki 
piłkarskie, bez wynajmów indywidualnych). 
W związku z wprowadzanymi kolejnymi obostrzeniami należy liczyć się z dalszym 
rozszerzeniem ograniczeń.  
ZAKŁAD KOMUNALNY funkcjonuje z ograniczoną dostępnością dla klientów. W 
Zakładzie dotąd wystąpił jeden przypadek zakażenia koronawirusem – dotyczył pracownika 
administracji.  
W autobusach komunikacji publicznej  obowiązuje przepis o maksymalnej liczbie 1/3 
pasażerów w stosunku do maksymalnej liczby miejsc w autobusie (w zależności od typu 
autobusu ok. 27 osób) oraz możliwość zajmowania co drugiego miejsca siedzącego.  
Od 9 listopada 2020 r. została zawieszona komunikacja na linii nr 489 do Swarzędza.   
W związku z sytuacją epidemiczną autobusy poddawane są codziennej dezynfekcji środkami 
w płynie i raz w tygodniu ozonowaniu.  
OPS –  Stwierdzone zakażenie koronawirusem u 2 osób. Ośrodek Pomocy Społecznej  jest 
zamknięty dla osób z zewnątrz. Pracownicy socjalni nie pracują w terenie – przeprowadzają 
rodzinne wywiady środowiskowe telefonicznie. Wnioski są przekazywane i odbierane od 
klientów po uzgodnieniu telefonicznym przy drzwiach wejściowych. Większość przekazuje 
korespondencję drogą elektroniczną ewentualnie pocztą tradycyjną.   



OŚWIATA – nauczanie zdalne w szkołach w klasach I-VIII potrwa do 3 stycznia 2021 r. 
Ferie zimowe dla uczniów z całego kraju odbędą się w jednym terminie i potrwają od 4 do 17 
stycznia 2021 r. 
Sytuacja w placówkach oświatowych: 

1. Od 16-20 XI w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Ziminie 6 uczniów i 7 
pracowników szkoły zostało objętych kwarantanną – chory 1 pracownik szkoły. 

2. Od 19–27 XI zawieszono zajęcia w Przedszkolu w Zespole Szkół w Tulcach. Dla 
dzieci tzw. „zerówkowych” wprowadzono w tym terminie  nauczanie zdalne. 
Pracownicy sekretariatu skierowani byli na kwarantannę – chorych 7 pracowników 
przedszkola i 2 pracowników szkoły. 

3. W związku z pozytywnym wynikiem testu COVID-19 u jednej z pracownic 
Przedszkola w Kleszczewie, w porozumieniu z SANEPIDem zawieszone zostały 
zajęcia w jednej grupie przedszkolnej do 26 grudnia br. 

4. Od 26–30 XI w Przedszkolu „Bajkowa Kraina” 20 dzieci i 5 nauczycieli 
skierowanych na kwarantannę – chory 1 pracownik przedszkola. 

 
INWESTYCJE I REMONTY 
-  OPS jest już po przeprowadzce do nowego budynku. Działa tutaj także referat oświaty UG, 
w trakcie przeprowadzki jest również Policja.  
-  przebudowa ul. Sportowej w Kleszczewie -  prace generalnie wykonane za wyjątkiem 
oznakowania – powodem jest oczekiwanie na uzgodnienie z Zarządem Dróg Powiatowych. 
Uzgodniono wydłużenie terminu zakończenia robót z końca grudnia do końca marca 2021r. – 
wówczas będzie można docelowo wykonać oznakowanie poziome - w obecnych warunkach 
wykonane malowania jest nietrwałe. 
– budowa zaplecza technicznego dla komunikacji gminnej – kontynuacja prac związanych z 
wykonywaniem mediów podziemnych i podbudowy pod nawierzchnie. Rozpoczęto roboty 
związane z układaniem kostki betonowej. Trwają prace wykończeniowe w budynku nr 2 (dla 
obsługi i garażowania autobusów), jak również związane z termomodernizacją istniejącego 
budynku biurowo-warsztatowego. W budowie jest również stacja paliw  
– budowa ulicy Waniliowej w Gowarzewie wraz z kanalizacją sanitarną została zakończona 
w wyznaczonym terminie.   
- budowa ul. Miętowej wraz z  kanalizacją sanitarną: zakończona budowa kanalizacji 
sanitarnej, dobiega końca krawężnikowanie i układanie podbudowy. Układane są chodniki z 
kostki betonowej.  Jest zgoda na przedłużenie terminu wykonania zadania do 15 lutego 2021. 
 - ścieżka rowerowa Kleszczewo-Nagradowice –zaprojektuj i wybuduj. Wykonawca jest na 
etapie przygotowywania dokumentacji 
-  program OZE /zaprojektuj i wybuduj/ Termin realizacji przesunięty do końca 2021r.  

-  kolektory słoneczne – 1 grudnia br. podpisanie umowa z wykonawcą,  (termin 
wykonania 7 miesięcy od daty zawarcia umów). 

- panele fotowoltaiczne – do podpisania umowy nie doszło ze względu na złożone 2 
odwołania – sprawa trafiła do Krajowej Izby Odwoławczej,  prawdopodobnie dojdzie do 
unieważnienia przetargu w części w której jest wyłoniony wykonawca pierwotny. 



– na pompy ciepła trwa kolejny /czwarty/ przetarg. Powodem unieważnienia 
poprzedniego była zbyt wysoka kwota prawidłowo złożonej, trzeciej z rzędu oferty. Dwie 
najkorzystniejsze finansowo oferty musiały zostać odrzucone ze względu na braki formalne.   
- „Szatnia na medal” - zakończony remont szatni przy hali sportowej Tulcach – z 
oszczędności na działalności GOKiS związanych z COVID-19 wykonywane jest malowanie 
korytarza wejściowego do hali poza częścią objętą programem.  
- budowa oświetlenia ulicznego – wykonawca zwrócił się o dalsze wydłużenie terminu 
zakończenia inwestycji do końca 2020r. Prace obecnie na końcowym etapie, powodem 
wydłużenia oczekiwanie na uzgodnienia z ZDP.    
- kontynuacja budowy oczyszczalni ścieków w Nagradowicach – prace na całym zakresie 
zadań. 2 grudnia w ramach rozruchu reaktora biologicznego do oczyszczalni wtłoczono osad 
czynny, a następnie 3 grudnia wprowadzono po raz pierwszy ścieki z kanalizacji sanitarnej.  
Termin zakończenia przesunięty ponownie, tym razem do końca marca br. – powód Covid-
19. 
- trwa modernizacja Stacji Uzdatniania Wody w Krerowie – planowany termin zakończenia 
do końca roku.  
 
INFORMACJE 
- Gmina otrzymała 5 mln zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na kanalizację dla 
Komornik 
- 18 XII 2020 - nowy samochód ratowniczo-gaśniczy trafił do OSP Krzyżowniki, to już trzeci 
samochód ratowniczy zakupiony przez Gminę Kleszczewo w ostatnim czasie.  
- wspólne działanie podjęte przez 23 samorządy zrzeszone w Stowarzyszeniu Metropolia 
Poznań na rzecz  Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej – zostały odrobione 
zaległości w kontaktach z klientami 
Metropolia przygotowuje dużą pomoc ze środków unijnych – kwota 11.431.741,00 zł na 
wsparcie dla szpitali powiatowych działających na obszarze Metropolii. Udział własny 
samorządów uzależniony od liczby mieszkańców – gmina Kleszczewo zadeklarowała 
25.000,00 zł. 
- gmina Kleszczewo na 3 miejscu w kraju w rankingu tygodnika Wspólnota pod względem 
nakładów bieżących ponoszonych na komunikację publiczną (287zł/os.). To efekt wyjątkowo 
rozbudowanego, jak na warunki gminy wiejskiej, zakresu realizowanego zadania.  
- w Krerowie za sprawą programu   „Rowerem przez historię” powstała wiata rowerowa - to 
projekt realizowany w ramach współpracy 3 Lokalnych Grup Działania: "Z Nami Warto" 
(rejon Wrześni), „Lider Zielonej Wielkopolski” - rejon Środy Wlkp. oraz "Trakt Piastów"  
- ranking „Pod biało-czerwoną” – gmina zajmuje aktualnie drugie miejsce w kraju, w akcję 
bardzo mocno zaangażowała się jednostka OSP w Kleszczewie. Akcja przewiduje 
ufundowanie przez Rząd masztu dla gminy, a w gminach zajmujących trzy pierwsze miejsca, 
w uroczystości oddania masztu ma uczestniczyć premier RP. Prośba o zaangażowanie 
bliskich i znajomych i oddawanie głosów w rankingu. 
- ul. Siekierecka nie została zgłoszona przez Powiat do Funduszu Dróg Samorządowych, jest 
zapewnienie, że będzie zgłoszona do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Gmina 
podtrzymuje zapewnienia wykonania kanalizacji, są zabezpieczone środki w budżecie na ten 
cel, jeśli tylko Powiat przystąpi do realizacji inwestycji. 



Ad. 18 porządku posiedzenia  
 Radny Janiak zadał następujące pytania: 
- gdzie będzie planowanypunkt szczepień w gminie bo mówi się że w każdej gminie będzie 
taki punkt?  
- czy coś się dzieje w kwestii jeziora i ewentualnego też naszego wspólnego posiedzenia 
komisjiw tej sprawie? 
- czy została wyjaśniona sprawa zgłoszonych do urzędu i do wiadomości pana wójta plam 
oleju na jednej z ulicw Tulcach, jest tam dosyć istotne poróżnienie zdań między 
mieszkańcamiczy udało się jakoś tą sprawę też wyjaśnić? 
Pan Wójt odpowiedział, że w kwestii szczepień nie jest wyznaczony punkt ale miejsca które 
nadają się do adaptacji na ten cel w naszej gminie są - w stosownym momencie będziemy o 
tym informować. 
Jeżeli chodzi o jezioro jest to jeszcze nadal moment przed ogłoszeniem przetargu ale nastąpi 
to już wkrótce. 
Pracownik Urzędu przeprowadził wizję w Tulcach, ale jeszcze nie znam wyniku dochodzenia 
przy najbliższej sposobności odpowiem na to pytanie. 
 Radny Rajchelt spytał, czy zmieniły się granice Gminy, ponieważ mieszkańcy 
zgłaszali, że znaki mówiące o granicy powiatów, jadąc w kierunku Środy Wlkp. były kiedyś 
ustawione dalej niż obecnie?  
Czy zostały poczynione jakieś szczegółowe ustalenia o dowożeniu osób na szczepienia, 
ponieważ jednostki Straży zostały, jako jedne ze służb, oddelegowane do tego zadania? 
Pan Wójt odpowiedział, że granice Gminy nie zostały zmienione, ustawienie tablic będzie 
wyjaśnione. Natomiast jeśli chodzi o dowożenie osób na szczepienia to do tego celu będą 
używane, w razie takiej konieczności, raczej autobusy, nie wozy strażackie. 
 Radny Świątczak spytał, jak wygląda status sprawy dotyczącej budowy stacji 
benzynowej w Tulcach, na jakim jest ona etapie? W jaki sposób będzie teraz procedowana ta 
sprawa? 
Pan Wójt odpowiedział, że inwestor nie zrezygnował z inwestycji, złożył ponownie wniosek, 
w którym zmienił pewne uwarunkowania dotyczące wielkości działek. Wniosek będzie na 
nowo procedowany.  
 Radny Rajchelt zabrał głos i poprosił o zachęcanie wszystkich znajomych, krewnych 
do oddawania głosów na Gminę Kleszczewo w rankingu „Pod biało-czerwoną”. 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia  

W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad 
Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i złożył życzenia z okazji 
nadchodzących Świąt i Nowego Roku. Przewodniczący zamknął obrady sesji o godzinie 
17:35. 

       
Za zgodność z przebiegiem obrad 

 
 Protokołowała         Przewodniczący Rady Gminy 

 
Agata Zdobylak      Marek Maciejewski 


